
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. august 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1597 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

 

Spørgsmål nr. 1597:  

”Er ministeren enig i, at jordemødre i dag løber alt for stærkt, hvilket kan resultere i 

utilsigtede konsekvenser? Der henvises til Sundheds- og ÆldreŵiŶisteriet, ”EŶ god og 
sikker start på livet”, ϮϬϭϴ, side ϳ. 
 

Svar: 

Der bliver løbet stærkt på hospitalerne, også på landets fødegange. Regeringen er 

derfor optaget af, ar der i de kommende år skal sikres mere sundhedspersonale.  

 

Det fremgår af det politiske forståelsespapir mellem Socialdemokratiet, Radikale Ven-

stre, SF og EŶhedslisteŶ ”Retfærdig retŶiŶg for DaŶŵark”, at det vil være eŶ prioritet i 
en sundhedsaftale, at der uddannes og ansættes mere sundhedsfagligt personale, og 

at arbejdsforholdene forbedres, så der bliver mere tid til omsorg i sundhedsvæsenet. 

Samtidig skal sikres, at medarbejderenes kompetencer udnyttes bedst muligt. 

 

Med finanslovsaftalen for 2020 er der prioriteret 1,1 mia. kr. til sundheds- og ældre-

området. Det ligger i forlængelse af økonomiaftalerne, som løftede regionerne med 

ca. 1,5 mia. kr. og kommunerne med 2,2 mia. kr. i forhold til udgangspunktet for 

2020. Det er de største aftalte løft i flere år, og det lægger en solid bund under vel-

færden.   

 

Regeringen har dermed taget fat på de store udfordringer med et sundhedsperso-

nale, der løber alt for stærkt. En del af den økonomiske prioritering er herunder mål-

rettet at sikre finansiering til, at der kan ansættes 1000 flere sygeplejersker, så vi får 

mere tid til omsorg for patienterne. En Task Force har udarbejdet en afrapporterings-

rapport, hvor der peges på en række anbefalinger, der skal understøtte rekrutterin-

gen af social- og sundhedsmedarbejdere. Det er samtidig vigtigt at sikre lægedækning 

i hele landet. Vi har allerede med økonomiaftalen med regionerne taget initiativ til at 

uddanne 100 ekstra læger i almen medicin, så vi får flere alment praktiserende læger 

til gavn for borgerne.  

 

Herudover henvises der til min samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1595 om flere 

studiepladser på jordemoderstudiet.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Signe Struberga 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 14-09-2020 

Enhed: SPOLD 

Sagsbeh.: DEPSIST 

Sagsnr.: 2011208 

Dok. nr.: 1364333 

 

 

. / . 

Sundheds- og Ældreudvalget 2019-20
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1597 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

